



**ເລື່ອງການເຜີຍແຜ່ (ສະບັບແປຢ່າງບໍ່ເປັນທາງການ)**

## **ເຢຍລະມັນໃຫ້ການຊ່ວຍເຫລືອວຽກງານຮ່ວມມືດ້ານການຄຸ້ມຄອງນ້ຳຂ້າມຊາຍແດນ ແລະ ການຕິດຕາມຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ**

**ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ, ວັນທີ 13 ທັນວາ 2019** - ລັດຖະບານເຢຍລະມັນໄດ້ຕົກລົງສະໜອງທຶນ 2 ລ້ານຢູໂຣ (ປະມານ 2,2 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ) ໃຫ້ກັບຄະນະກຳມາທິການແມ່ນ້ຳຂອງສາກົນ ເພື່ອເພີ່ມພູນການຮ່ວມມືດ້ານການຄຸ້ມຄອງນ້ຳຂ້າມຊາຍແດນ ແລະ ການຕິດຕາມຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມຈາກເຂື່ອນໃນແມ່ນ້ຳຂອງ.

ຂໍ້ຕົກລົງຊ່ວຍເຫລືອດັ່ງກ່າວໄດ້ລົງນາມໂດຍທ່ານ ດຣ ອັນ ພິດ ຮັດຕະ ຫົວຫນ້າ ກອງເລຂາຄະນະກຳມາທິການແມ່ນ້ຳຂອງສາກົນ ແລະ ພະນະທ່ານ ເຢັນສ ລຸກເຄີເຮີມ, ເອກອັກຄະລາຊະທູດເຢຍລະມັນປະຈຳ ສປປ ລາວ ທີ່ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໃນວັນທີ 13 ທັນວາ 2019. ການຊ່ວຍເຫລືອຄັ້ງນີ້ເຮັດໃຫ້ຈຳນວນການຊ່ວຍເຫລືອທັງຫມົດຂອງເຢຍລະມັນເພີ່ມຂຶ້ນເປັນ 6.45 ລ້ານຢູໂຣ ເພື່ອແຜນຍຸດທະສາດ ຄມສ 2016-2020 ແລະ ແຜນແຜນຍຸດທະສາດໃຫມ່ 2021-2025.

ເພື່ອເປັນການຍືດຫມັ້ນສາຍພົວພັນຮ່ວມມືອັນຍາວນານລະຫວ່າງ ເຢຍລະມັນ ແລະ ຄະນະກຳມາທິການແມ່ນ້ຳຂອງສາກົນ, ການຊ່ວຍເຫລືອຂອງເຢຍລະມັນແມ່ນແນໃສ່ຍົກສູງການປຶກສາຫາລື ແລະ ການຮ່ວມມືໃນການວາງແຜນ ແລະ ຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນ້ຳຂ້າມຊາຍແດນໃນບັນດາປະເທດແມ່ນ້ຳຂອງຕອນລຸ່ມ ເຊິ່ງເປັນສະມາຊິກຂອງ ຄມສ ຄື ຣາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ, ສປປ ລາວ, ຣາຊະອານາຈັກໄທ ແລະ ສສ ຫວຽດນາມ.

ການຊ່ວຍເຫລືອດັ່ງກ່າວຈະກວມເອົາປີ 2019-2021 ແລະ ມີຈຸດປະສົງເພື່ອເພີ່ມພູນຄວາມພະຍາຍາມໃນການຕິດຕາມຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມຈາກເຂື່ອນທີ່ສ້າງຂຶ້ນແລ້ວໃນແມ່ນ້ຳຂອງ ເຂື່ອນໄຊຍະບູລີ ແລະ ດອນສາຫົງ, ພ້ອມດຽວກັນນີ້ ກໍ່ເພື່ອຫາວິທີທາງເພື່ອຫລຸດຜ່ອນຜົນກະທົບຜ່ານໂຄງການຕິດຕາມຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມຮ່ວມ ຂອງ ຄມສ.

ດຣ ຮັດຕະ ໄດ້ກ່າວວ່າ “ການຊ່ວຍເຫລືອຂອງເຢຍລະມັນມາໃນຊ່ວງເວລາທີ່ສຳຄັນເພາະໃນຂະນະນີ້ແມ່ນ້ຳຂອງໄດ້ປະສົບກັບການຫາຄວາມສົມດຸນ ລະຫວ່າງ ການພັດທະນາໃນຂະແໜງພະລັງງານ, ການຂົນສົ່ງ ແລະ ກະສິກຳ ແລະ ຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ການດຳລົງຊີວິດຂອງຄົນໃນທ້ອງຖິ່ນ”.

ໂດຍອີງຕາມການລາຍງານຫລ້າສຸດຂອງ ຄສມ, ໄຜແຫ້ງແລ້ງໃນປີ 2019 ໄດ້ເຮັດໃຫ້ລະດັບແມ່ນ້ຳຂອງຢູ່ຈຸດຕຳສຸດໃນຮອບ 60 ປີ. ຫລາຍຂົງເຂດຂອງອ່າງນ້ຳຂອງໄດ້ປະສົບກັບບັນຫາລະດັບການໄຫລຂອງນ້ຳຕໍ່າຕັ້ງແຕ່ເດືອນມິຖຸນາ ເປັນຕົ້ນມາ.

ການໄຫລຂອງນ້ຳ, ການຫລຸດລົງຂອງຕະກອນນ້ຳ, ແລະ ການປາກົດມີສາຫລ່າຍໃນດິນຊາຍ ແລະ ຊັ້ນຜືນຫີນ ອາດເປັນສາເຫດເຮັດໃຫ້ແມ່ນ້ຳຂອງມີສີຂຽວມໍລະກົດ. ຄສມ ເຕືອນວ່າສີຂຽວມໍລະກົດນີ້ອາດເກີດຂຶ້ນຢູ່ບ່ອນອື່ນໆນຳ ແລະ ອາດນຳມາສູ່ຄວາມສ່ຽງໃນການປ່ຽນແປງ ແລະ ຫລຸດລົງຂອງຄວາມຫລາກຫລາຍທາງຊີວະພາບໃນນ້ຳເນື່ອງຈາກນ້ຳມີຄວາມໃສ.

ທ່ານ ຮັດຕະ ກ່າວຕື່ມວ່າ “ປາກົດການດັ່ງກ່າວນີ້ແມ່ນຕ້ອງໄດ້ຮັບການຕິດຕາມ ແລະ ລາຍງານຢ່າງຮີບດ່ວນ ເພື່ອການຈັດການ ອ່າງແມ່ນໍ້າຂອງ, ຂ້າພະເຈົ້າຂໍຂອບໃຈການຊ່ວຍເຫລືອຂອງເຢຍລະມັນທີ່ເຮັດໃຫ້ວຽກງານດັ່ງກ່າວປາກົດຜົນເປັນຈິງ”

ເຢຍລະມັນໄດ້ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນທຶນແກ່ ຄມສ ແຕ່ປີ 1995, ໂດຍໄດ້ໃຫ້ທຶນປະມານ 50 ລ້ານຢູໂຣ. ໃນໄລຍະທີ່ຜ່ານ ມາ, ການສະໜັບສະໜູນຂອງເຢຍລະມັນໄດ້ຊ່ວຍໃຫ້ ຄມສ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດຈະກຳຍຸດທະສາດຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍ ລວມທັງການປະຕິຮູບດ້ານສະຖາບັນ, ການພັດທະນາພະລັງງານນໍ້າແບບຍືນຍົງ, ການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນໍ້າແບບປະສົບ ປະສານ, ການຫລຸດຜ່ອນຜົນກະທົບຈາກນໍ້າຖ້ວມ ແລະ ການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ.

ພະນະທ່ານ ເຢັນສ ລຸກເຄີເຣີມ ໄດ້ກ່າວວ່າ “ໃນເວລານີ້ແມ່ນໍ້າຂອງແມ່ນກຳລັງໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກ ໂຄງການຈັດການນໍ້າເພື່ອ ກະສິກຳ, ເຂື່ອນໄຟຟ້າ ແລະ ນໍ້າປະປາ, ວຽກງານຂອງ ຄມສ ໃນການຕິດຕາມ ແລະ ຈັດການປ່ຽນແປງຂອງອ່າງນໍ້າໄດ້ກາຍເປັນ ວຽກງານທີ່ມີຄວາມສຳຄັນທີ່ສຸດ”.

ພະນະທ່ານໄດ້ກ່າວຕໍ່ອີກວ່າ “ທຶນຊ່ວຍເຫລືອດັ່ງກ່າວນີ້ຈະຊ່ວຍໃຫ້ ຄມສ ໄດ້ເລັ່ງວຽກງານການປະເມີນຜົນກະທົບ ແລະ ເຮັດ ໃຫ້ຜູ້ທີ່ມີອຳນາດຕັດສິນໃນໄດ້ຕະຫນັກເຖິງຜົນກະທົບ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມາດຕະການທີ່ຈຳເປັນຢ່າງຖວງທັນ ໄວຍິ່ງຂຶ້ນ ໄດ້”.

**ໝາຍເຫດ:**

ຄມສ ແມ່ນ ອົງການຈັດຕັ້ງລະຫວ່າງລັດຖະບານ ເພື່ອການປົກສາຫາລື ແລະ ການຮ່ວມມືໃນອ່າງແມ່ນໍ້າຂອງຕອນລຸ່ມ, ສ້າງຕັ້ງ ຂຶ້ນໃນປີ 1995 ອົງຕາມສັນຍາແມ່ນໍ້າຂອງລະຫວ່າງຣາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ, ສປປ ລາວ , ຣາຊະອານາຈັກໄທ ແລະ ສສ ຫວຽດນາມ. ອົງການດັ່ງກ່າວເປັນກົນໄກລະດັບພາກພື້ນ ເພື່ອການຮ່ວມມືກ່ຽວກັບນໍ້າ ແລະ ທັງເປັນສູນກາງຄວາມຮູ້ການຄຸ້ມ ຄອງຊັບພະຍາກອນນໍ້າເພື່ອການພັດທະນາທີ່ຍືນຍົງຂອງພາກພື້ນ.

**- ຈົບ -**

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ, ກະລຸນາຕິດຕໍ່ :

ທ່ານ ໂສພຽກ ແມ

ເຈົ້າໜ້າທີ່ການຂ່າວສື່ສານ

ກອງເລຂາຄະນະກຳມາທິການແມ່ນໍ້າຂອງສາກົນ

ອີເມວ: [sopheak@mrcmekong.org](mailto:sopheak@mrcmekong.org)

ໂທລະສັບ: +856-21-263263, ຕໍ່. 4012

ໂທລະສັບມືຖື : +856-20-77779168